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Zápis z 33. schůze představenstva České advokátní komory (ČAK, Komora), 

která se konala ve dnech 9. – 10. prosince 2024 v zasedací síni ČAK, Národní 16, Praha  

 

9. prosince 2024 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Tomáš Sokol 

JUDr. Lukáš Trojan 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Tomáš Herblich 

 

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

Za regionální zástupce: 

Mgr. Pavel Otipka 

 

 

OMLUVENI:  

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Monika Novotná 

 

 

 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

   

 

 

 

 

 

 

Předseda zahájil tuto schůzi ve 13.00 hod.  

Poté dal předseda hlasovat o schválení pořadu této schůze představenstva, který byl členům 

a náhradníkům představenstva rozeslán a je též k dispozici na Sharepointu představenstva: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že pořad této schůze představenstva byl schválen. 

Představenstvo dále rozhodlo, že některé body schváleného programu této schůze budou 

projednány v jiném pořadí, než bylo uvedeno v pozvánce.   
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a) Pozastavení výkonu advokacie dle § 9 odst. 2 písm. a) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

b) Vyškrtnutí ze seznamu advokátů dle § 8 odst. 1 písm. c) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

c) Zastavení řízení  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

   

1a) Kontrola úkolů z předchozích schůzí představenstva  

K bodu 3d) květnové schůze 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere informaci o elektronické evidenci 

prohlášení o pravosti podpisů na vědomí a ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy, aby ve 

spolupráci s Odborem hospodářským a organizačním připravil návrh legislativního řešení, 

včetně nákladů na implementaci pro obě zmiňované varianty, přičemž není vyloučena ani 

možnost postupné implementace, tj. nejdříve varianta I při využití Elektronické knihy úschov 

a následně implementace varianty II v novém elektronickém systému.  

Představenstvo žádá Kontrolní radu ČAK o spolupráci na tomto projektu, včetně poskytnutí 

statistických údajů o problémech a pochybeních zjištěných při kontrolách knih o prohlášeních 

o pravosti podpisů. 

Úkol trvá, na věci se průběžně pracuje.  

K bodu 3) zářijové schůze 

Úkol: Představenstvo ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy připravit návrh usnesení sněmu 

upravující pravidla čerpání příspěvku ze sociálního fondu (SF) bývalými zaměstnanci 

a stanovení horní hranice půjčky zaměstnancům ve stejné výši jako u půjček advokátům 

a koncipientům.  

Úkol trvá. Návrh bude předložen spolu s dalšími návrhy usnesení sněmu. 

Představenstvo ukládá tajemníkovi, aby ve spolupráci s Odborem hospodářským provedl revizi 

smlouvy o vymáhání pohledávek ČAK a zorganizoval nové výběrové řízení.  
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Tajemník ČAK po opatření všech potřebných podkladů navrhne na lednovou schůzi 

představenstva další postup ve věci.  

K bodu 8g) zářijové schůze 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje uzavření Dodatku č. 34 k Rámcové 

pojistné smlouvě původního čísla 2904309313 o profesním pojištění advokátů s Generali 

Českou pojišťovnou, a.s., IČO 45272956, a pověřuje předsedu, aby tento dodatek jménem 

České advokátní komory podepsal. 

Tajemník informuje, že na návrh Generali České pojišťovny bylo ještě v Dodatku provedeno 

pár formálních úprav textu, které nemají vliv na jeho věcný obsah. Poté, co Generali Česká 

pojišťovna předloží Komoře tento text k podpisu, bude Dodatek uzavřen.  

Tajemník informoval, že ČAK obdržela dodatek z Generali České pojišťovny, který předseda 

podepsal 9. prosince. 

K bodu 5a) říjnové schůze 

Úkol: Představenstvo dále ukládá JUDr. Radimu Miketovi předložit návrh úpravy 

honorářového řádu na prosincovou schůzi představenstva. 

JUDr. Miketa informoval, že v současné době jsou ještě shromažďovány další podklady, návrh 

úpravy bude předložen po jejich obdržení a vyhodnocení na lednové představenstvo. 

K bodu 6c) říjnové schůze 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory ukládá Stálé zástupkyni ČAK v Bruselu 

a Odboru mezinárodních vztahů navázat komunikaci s příslušnými úředníky na ministerstvech 

za účelem zajištění podpisu Evropské úmluvy o advokátní profesi a její ratifikace. 

Odbor mezinárodních vztahů a Stálá zástupkyně ČAK v Bruselu navázaly komunikaci 

s Ministerstvem spravedlnosti, jehož pověřený delegát se v listopadu bude v rámci výboru Rady 

Evropy (CDCJ) účastnit hlasování o textu Evropské úmluvy o advokátní profesi. Dle sdělení 

Ministerstva spravedlnosti bude Ministerstvo spravedlnosti skrze svého delegáta hlasovat pro 

přijetí textu Evropské úmluvy o advokátní profesi ve stávající podobě. Odbor mezinárodních 

vztahů a Stálá zástupkyně zároveň požádaly Ministerstvo spravedlnosti o součinnost 

s navazující propagací této Úmluvy.  

Úkol je plněn průběžně. Odbor mezinárodních vztahů a Stálá zástupkyně ČAK v Bruselu 

navázaly komunikaci s Ministerstvem spravedlnosti, jehož pověřený delegát se v listopadu 

v rámci výboru Rady Evropy (CDCJ - Comité européen de coopération juridique) účastnil 

hlasování o textu Evropské úmluvy o advokátní profesi. Česká republika text Úmluvy v CDCJ 

podpořila a výbor CDCJ text Evropské úmluvy schválil. Text Evropské úmluvy bude postoupen 

Výboru Ministrů Rady Evropy k projednání, přičemž zasedání Výboru Ministrů Rady Evropy 

se uskuteční 14. května 2025. Odbor mezinárodních vztahů a Stálá zástupkyně následně 
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opětovně zkontaktují Ministerstvo spravedlnosti se žádostí o součinnost s navazující propagací 

této Úmluvy.  

Odboru mezinárodních vztahů (MEZ) se ukládá, aby ve spolupráci s Odborem vnějších vztahů 

(OVV) informovali advokátní veřejnost o stavu projednávání Úmluvy o advokátní profesi.  

K bodu 7i) říjnové schůze  

Úkol: Ad infografika na Městském soudu v Praze: Představenstvo České advokátní komory 

souhlasí, aby předseda zaslal v této věci předsedkyni Městského soudu v Praze dopis, v němž 

vyjádří nesouhlas s takovým označením účastníků soudního řízení, které je mj. porušením 

presumpce neviny obžalovaného. 

Dopis byl předsedkyni soudu odeslán 24. 10. 2024. 

ČAK byla informována dopisem Městského soudu v Praze z  26. 11. 2024, který má 

představenstvo v podkladech k tomuto bodu, že předmětné infografiky byly Bílým kruhem 

bezpečí upraveny.  

K bodu 2b) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo ukládá předsedovi České advokátní komory, aby podepsal dohodu 

o ukončení nájmu prostor ČAK na adrese Myslíkova 258/8, 120 00 Praha 2. 

Dohoda o ukončení nájmu byla oběma stranami podepsána. 

Představenstvo ukládá Mgr. Sedláčkové zadat grafické zpracování loga ČAK, které bude 

umístěno na paláci Dunaj a předložit zpracovaný návrh na příští zasedání představenstva nebo 

ke schválení per rollam.  

Věc je na programu dnešní schůze pod bodem 2b).  

K bodu 2c) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí materiál Termíny přípravy 

9. sněmu ČAK a v něm uvedené termíny. Odboru legislativy se ukládá předložit nejpozději 

na lednové představenstvo návrh případných změn volebního řádu sněmu, jednacího řádu 

sněmu a organizačního řádu, který má být schválen představenstvem v případě přijetí novely 

ZA. 

Úkol trvá.  

K bodu 3a) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje stanovisko k otázce správy 

nevýkonného úvěru advokátem při poskytování právních služeb ve znění, které tvoří přílohu 
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zápisu. Odboru legislativy se ukládá jeho zveřejnění ve spolupráci s Odborem vnějších vztahů 

a publikaci v rámci ostatních předpisů Komory na webu ČAK.   

Úkol splněn.  

K bodu 4a) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo ukládá předsedovi, aby schválený rozpočet ČAK bez odkladu zveřejnil 

ve Věstníku ČAK. 

Věstník ČAK obsahující schválený rozpočet ČAK bude publikován do konce roku 2024. 

K bodu 4b) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo ukládá předsedovi, aby schválený rozpočet sociálního fondu ČAK 

bez odkladu zveřejnil ve Věstníku ČAK. 

Věstník ČAK obsahující schválený rozpočet sociálního fondu ČAK bude publikován do konce 

roku 2024. 

K bodu 5c) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje Manuál pro nástupce / zástupce 

advokátů, jimž byl pozastaven výkon advokacie, resp. byli vyškrtnuti ze seznamu advokátů. 

Odboru vnější a vnitřní legislativy se ukládá, aby ve spolupráci s  pracovní skupinou zvážilo 

přípravu legislativního návrhu obsahujícího redefinice povinností  nástupce / zástupce 

a případné prolomení povinnosti mlčenlivosti v rozsahu nezbytném pro uplatnění práv dědiců. 

Úkol trvá.  

K bodu 6c) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje nové termíny písemných vstupních 

testů a advokátních zkoušek a ukládá Odboru výchovy a vzdělávání zveřejnit informace na 

webu ČAK a Advokátním deníku. 

Informace byly publikovány.  

K bodu 7a) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál Setkání zástupců 

spřátelených komor v Praze (podzim 2025), souhlasí s jeho uspořádáním, schvaluje rozpočet 

ve výši 100 000 Kč a ukládá Odboru mezinárodních vztahů, aby setkání organizačně zajistil. 

Úkol je plněn průběžně. Odbor mezinárodních vztahů zaslal informaci o schválení setkání 

zástupců spřátelených komor v Praze představenstvem ČAK německým zástupcům, kteří toto 

setkání od počátku jeho založení zaštiťují. 
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K bodu 7b) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory projednalo a schválilo akci „Setkání 

zahraničních advokátů 2025“ včetně rozpočtu ve výši 30 000 Kč a pověřuje Odbor 

mezinárodních vztahů organizací tohoto setkání. 

Úkol je plněn průběžně. Odbor mezinárodních vztahů zaslal zahraničním advokátům pozvánku 

k účasti na setkání. 

K bodu 7c) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory projednalo část podkladu Evropská legislativa 

ohledně přípravy Zprávy o právním státu za rok 2025. Ukládá Stálé zástupkyni a Odboru 

mezinárodních vztahů navázat komunikaci s administrátory výborů (VOPOZA) a odborných 

sekcí ČAK pro zaslání podnětů ke zpracování této Zprávy. Administrátorům výborů 

a odborných sekcí se ukládá předat získané podněty ke zpracování Zprávy Stálé zástupkyni a 

Odboru mezinárodních vztahů, a to do konce listopadu 2024. 

Úkol je plněn průběžně. Odbor mezinárodních vztahů a Stálá zástupkyně ČAK v Bruselu 

kontaktovaly administrátory výborů a sekcí ČAK se žádostí o zaslání podnětů ke zpracování 

zprávy o právním státu z výborů a sekcí, které administrují. 

K bodu 7e) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje Rezoluci k situaci na Ukrajině ve 

znění dle přílohy II podkladového materiálu.  

Informace o schválení textu Rezoluce k situaci na Ukrajině představenstvem České advokátní 

komory byla zaslána oběma polským advokátním komorám. 

K bodu 8a) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí s podáním dovolání proti rozsudku 

Městského soudu v Praze č. j. 29 Co 228/2024-312 ze 3. října 2024 (INDOC) a ukládá 

tajemníkovi, aby dovolání ve lhůtě podal. 

Tajemník ČAK má dovolání prakticky dokončené, bude podáno v tomto týdnu.  

K bodu 8b) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí udělení záštity předsedy ČAK 

a pověřuje Mgr. Pavla Kroupu, aby zajistil koordinaci na straně ČAK, v dostatečném časovém 

předstihu informoval o finální podobě semináře, pozvaných referentech a zajistil včasnou 

distribuci pozvánek pro advokáty. Mgr. Kroupovi se ukládá projednat na NSS doplnění tématu 

navrženého JUDr. Žižlavským.  
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Mgr. Kroupa informoval, že organizátoři již nechtějí rozšiřovat stanovený program o další 

body.  

Předseda poté v 17.30 hodin pondělní jednání ukončil, poděkoval všem za účast a schůzi 

představenstva přerušil do úterních 10.00 hodin. 

 

10. prosince 2024 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Tomáš Sokol 

JUDr. Lukáš Trojan 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Jan Mikš 

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

Za regionální zástupce: 

Mgr. Pavel Otipka 

 

 

OMLUVENI:  

JUDr. Martin Maisner, PhD., MCIArb. 

Mgr. Kamil Blažek 

 

 

 

 

 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

JUDr. Irena Schejbalová 

 

Předseda zahájil úterní jednací den této schůze v 10.00 hod. 

Na úvod předseda přivítal Mgr. Pavla Otipku, regionálního představitele regionu Severní 

Morava. Mgr. Otipka informoval o aktivitách v daném regionu. Pozitivně hodnotí průběh 

vzdělávacích a společenských akcí. Je pravidelně v kontaktu s předsedy krajských a okresních 

soudů v regionu při řešení provozních záležitostí, např. vyřešení parkování pro advokáty 

u Okresního soudu v Ostravě prostřednictvím čipů. 

V příštím roce plánuje organizaci výjezdního zasedání Výboru regionálních představitelů 

v Karviné a nejméně jedno předsněmovní setkání advokátek a advokátů v regionu.  
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2)  Priority  

2a) Zpráva předsedy ČAK o činnosti od předchozí schůze představenstva 

Předseda informoval o důležitých jednáních a akcích, jichž se zúčastnil od listopadové schůze 

představenstva, zejména pak o jednání na Ústavním soudě, kterého se zúčastnili zástupci 

nejvyšších soudů a ČAK (kromě předsedy i místopředsedkyně JUDr. Monika Novotná) a jehož 

hlavním tématem byla nová úprava dovolání, dále o účasti na Plenárním zasedání CCBE 

v Bruselu, kteréžto cesty využil i pro setkání s některými europoslanci a představiteli Stálého 

zastoupení ČR při EU v Bruselu. JUDr. Novotná rovněž informovala o tradičním předvánočním 

setkání vedení profesních komor, které se uskutečnilo v nově zrekonstruovaných prostorách 

Komory v paláci Dunaj.  

2b) Palác Dunaj 

Mgr. Sedláčková s odkazem na svou pravidelnou písemnou zprávu informovala o dokončení 

rekonstrukce kancelářských a přednáškových prostor ČAK v paláci Dunaj a o zbývajících 

probíhajících činnostech. V souladu s úkolem z listopadové schůze představenstva předkládá 

pět návrhů grafického zpracování označení ČAK, které by mělo být umístěno na paláci Dunaj 

směrem do Národní ulice. 

JUDr. Mikš informoval, že Kontrolní rada rozhodla o tom, že do konce června 2025 provede 

detailní kontrolu výdajů spojených s rekonstrukcí paláce Dunaj.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci Mgr. Sedláčkové o ukončení 

rekonstrukce kancelářských a přednáškových prostor ČAK v paláci Dunaj a finální seznam 

souvisejících změnových listů. 

Představenstvo bere na vědomí informaci o pokračování prací na vybavení archivů ČAK 

v 1. podzemním podlaží a ve 2. nadzemním podlaží paláce Dunaj. 

Představenstvo stanoví, že na budově paláce Dunaj směrem do Národní ulice bude umístěno 

označení České advokátní komory ve variantě uvedené v podkladovém materiálu pod číslem 3.   

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 841-12/2024 v navrženém znění. 

2c) Sněm 2025 

Tajemník spolu s JUDr. Justoněm s odkazem na písemný podkladový materiál informovali 

o stavu prací na zajištění  on-line účasti advokátů na 9. sněmu ČAK po stránce technické 

i legislativní.  
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Volební modul, který bude používán jak při prezenční účasti na sněmu, tak při účasti vzdálené, 

je připraven. V současné době probíhají interní testy a ověřování správnosti procesů.  Zhruba 

v březnu 2025 bude provedeno veřejné testování systému, jehož účelem bude zejména ověření 

postupu při přihlašování advokátů a advokátek k volbám, funkčnosti a odolnosti volebního 

systému. Advokátní veřejnost bude včas prostřednictvím advokátních médií vyzvána k co 

nejširší účasti v testování on-line voleb. 

Systém pro on-line konferenční část 9. sněmu Komory bude k dispozici s dostatečným 

předstihem před jeho konáním, přičemž i zde přichází v úvahu jeho externí testování. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci tajemníka a JUDr. Justoně 

o stavu zajištění on-line účasti advokátů na sněmu ČAK.  

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 842-12/2024 v navrženém znění. 

2d) Zákon o advokacii / úschovy  

Předseda informoval o aktuálním stavu projednávání návrhu novely zákona o advokacii, jejíž 

třetí čtení je stále na programu 119. schůze sněmovny, která bude pokračovat ve středu 

11. prosince, kdy by teoreticky mohlo zmíněné třetí čtení proběhnout. Záleží to však na průběhu 

debaty poslanců, přičemž podle § 95a jednacího řádu Poslanecké sněmovny mohou třetí čtení 

návrhů zákonů probíhat pouze ve středu a v pátek od 9 do 14 hodin, nerozhodne-li sněmovna 

jinak. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci předsedy ČAK o aktuálním 

stavu projednávání návrhu novely zákona o advokacii. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 843-12/2024 v navrženém znění. 

3) Legislativa  

3a) Informace o legislativním procesu 

JUDr. Justoň s odkazem na písemný podkladový materiál přednesl podstatné body z informací 

o legislativním procesu. 
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Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere informace o legislativním procesu za měsíc 

listopad na vědomí.  

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 844-12/2024 v navrženém znění. 

4) Matrika  

4a) Přehled počtu advokátů a advokátních koncipientů ke dni 2. 12. 2024 

Předseda s odkazem na přehled předložený Odborem matriky navrhl, aby představenstvo 

přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí přehled Odboru matriky, z něhož 

se zjišťuje, že ke dni 2.12.2024 bylo v seznamech vedených ČAK zapsáno celkem 13 095 

aktivních advokátů a 2 507 aktivních advokátních koncipientů. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 845-12/2024 v navrženém znění. 

5.  Odbor výchovy a vzdělávání (JUDr. Miketa, JUDr. Brückler, Ing. Matoušková)  

5a) Zpráva o vzdělávacích akcích pro advokátní koncipienty a advokáty v Praze a Brně 

v listopadu 2024 

Předseda s odkazem na předloženou zprávu navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o vzdělávacích akcích 

pro advokátní koncipienty a advokáty v Praze a v Brně v listopadu 2024. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 846-12/2024 v navrženém znění.  
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5b) Projekty Advokáti do škol a Advokáti do dětských domovů – návrh na zapojení 

dalších advokátek a advokátů 

JUDr. Plachká informovala, že ve čtvrtém čtvrtletí letošního roku se do projektu Advokáti 

do škol / Advokáti do dětských domovů přihlásilo dalších 10 zájemců, jejichž seznam je 

součástí podkladových materiálů. Po diskusi doporučila JUDr. Plachká schválit 8 advokátek 

a  advokátů, přičemž dvě osoby, které schválit nedoporučuje, jsou v seznamu zvýrazněny.   

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje 8 nových advokátek a advokátů, kteří 

se zapojí do projektů Advokáti do škol a Advokáti do dětských domovů.  

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 847-12/2024 v navrženém znění. 

6.  Mezinárodní odbor (MEZ) – (JUDr. Maisner, Mgr. Vojířová) 

6a) Plán zahraničních cest a akcí se zahraničním prvkem pro rok 2025 

JUDr. Mokrý s odkazem na písemné podkladové materiály uvedl podstatné body plánu 

zahraničních cest a akcí se zahraničním prvkem pro příští rok.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje plán zahraničních cest na rok 2025  a plán 

akcí se zahraničním prvkem pro rok 2025. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 848-12/2024 v navrženém znění. 

6b) Evropská legislativa 

JUDr. Mokrý informoval o podstatných bodech předložené zprávy s názvem Evropská 

legislativa, tj. o novém složení Evropské komise, resp. komisařích, v jejichž portfoliu je 

i advokacie, o spuštění veřejné konzultace k přípravě Zprávy o právním státu za rok 2025 

a závěrečné zprávě Skupiny na vysoké úrovni pro přístup k údajům k účinnému prosazování 

práva.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere informace o evropské legislativě na vědomí.  

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 849-12/2024 v navrženém znění. 

6c) Shrnutí činnosti bruselské zástupkyně za říjen 2024 a Aktuality z EU za listopadu 

2024 

JUDr. Mokrý seznámil představenstvo s podkladovými materiály. Mgr. Trojan upozorňuje 

zejména na informaci o rozhodnutí Evropského soudu pro lidská práva ve věci týkající se 

prohlídek u advokátů (rozsudek Nezirić  proti Bosně a Hercegovině)  s tím, že doporučuje 

separátní publikaci v advokátních médiích a žádá Odbor vnějších vztahů o publikaci tohoto 

rozhodnutí s komentářem.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí shrnutí činnosti bruselské zástupkyně 

za listopad 2024 a ukládá Odboru vnějších vztahů, aby  v advokátních médiích publikoval 

rozsudek Evropského soudu pro lidská práva ve věci Nezirić  proti Bosně a Hercegovině 

s komentářem. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 850-12/2024 v navrženém znění. 

6d) Stáže pro mladé advokáty u Evropského soudu pro lidská práva  

JUDr. Mokrý s odkazem na písemný podkladový materiál představil nový projekt Nadace 

evropských advokátů a CCBE týkající se stáží pro mladé advokáty u Evropského soudu pro 

lidská práva, tzv. Young Lawyer Secondment Scheme, včetně případných nákladů s tímto 

projektem spojených. Tento projekt je zaměřen na odbornou přípravu mladých advokátů 

související s lidskoprávní agendou u Evropského soudu pro lidská práva.   

Po diskusi předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí se zapojením České advokátní komory 

do projektu Stáže pro mladé advokáty u Evropského soudu pro lidská práva za předpokladu, 

že tento projekt získá grant z Evropské komise, a ukládá odboru mezinárodních vztahů projekt 

za ČAK organizačně zajistit. 

Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  
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 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 851-12/2024 v navrženém znění. 

7.  Různé 

7a) Skype obhajoby / eSpis – zpráva JUDr. Jiřího Nováka  

Předseda přivítal JUDr. Jiřího Nováka ml., který byl k projednání tohoto bodu na jednání 

představenstva pozván,  a požádal jej o ústní doplnění písemných podkladových materiálů 

k tomuto bodu. 

Skype obhajoby 

JUDr. Novák informoval o úspěšném pokračování projektu Skype obhajoby. Připomněl, že v 

Advokátním deníku byla v této věci publikována stručná informace. V současné době probíhá 

tímto způsobem měsíčně cca 300 porad advokátů s klienty. Vězeňská služba plánuje přechod 

z platformy Skype na platformu Webex, která nabídne také nové funkcionality, například 

sdílení dokumentů. Vězeňská služba je připravena na identifikaci advokátů při vstupu 

do  věznice i při odchodu z ní eDokladem. JUDr. Novák žádá o zpětnou vazbu od advokátů 

pokud jde o hodnocení kvality spojení, zejména pokud v některých lokalitách je spojení 

neuspokojivé. Představenstvo proto požádalo předsedu Výboru regionálních představitelů 

JUDr. Radima Miketu o získání informací od advokátů z jednotlivých regionů.  

JUDr. Novák dále informoval, že s Generálním ředitelstvím Vězeňské služby řeší sjednocení 

pravidel, která by zjednodušila advokátům používání notebooků při návštěvách klientů 

ve věznicích. V současné době mohou advokáti používat notebooky v objektu věznice jen po 

předchozím souhlasu příslušného ředitele věznice, přičemž přístupy jsou v tomto směru 

rozdílné.  

Elektronický spis 

JUDr. Novák dále informoval o probíhajících pracích v justici na elektronizaci soudního spisu 

(eSpis). Projekt je rozdělen do několika větví – první se týká interní digitalizace procesů, jako 

je rozvrh práce, přidělování spisů atd., druhá část se týká vzdáleného přístupu do spisu, který 

by měl účastníkům řízení a jejich advokátům umožnit on-line nahlížení. Věc je dle Ministerstva 

spravedlnosti (MSp) ve finální fázi příprav. V 1. čtvrtletí 2025 by mělo být spuštěno testování 

vzdáleného přístupu, do jehož zkušebního provozu by měli být zahrnuti advokáti. Je potřeba 

řešit otázky jako substituční oprávnění pro nahlížení do spisu apod. V další větvi se justice 

připravuje na digitalizaci veškerých podání, což by mělo zahrnovat vytvoření systémů 

umožňujících podání prostřednictvím jednotného portálu, stanovenou formou včetně příloh, 

která by měla umožnit další práci s digitálním obsahem. Rovněž do tohoto procesu by měli být 

advokáti zahrnuti ve fázi konzultací uživatelských potřeb. Nad rámec těchto agend MSp 

připravuje vývoj a modernizaci dalších článků justice a systémů, např. Registr zastoupení, 

eISIR apod. 
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JUDr. Novák dále odkázal na dokument zpracovaný Ministerstvem spravedlnosti s názvem 

Strategický rámec eJustice 2023+, který naleznete ZDE.   

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo bere na vědomí zprávu JUDr. Jiřího Nováka a děkuje za jeho aktivity v oblasti 

digitalizace justice.  

Představenstvo České advokátní komory pověřuje JUDr. Jiřího Nováka pokračováním jednání 

s Vězeňskou službou ohledně sjednocení pravidel pro používání notebooků ve věznicích, 

zároveň ho žádá o přípravu oficiální žádosti, kterou bude předseda ČAK adresovat 

generálnímu řediteli Vězeňské služby.  

Představenstvo pověřuje předsedu, aby vyvolal jednání na Ministerstvu spravedlnosti 

s náměstkem JUDr. Vilémem Anzenbacherem, který má agendu digitalizace justice v gesci, aby 

bylo zajištěno, že provozní potřeby advokátů budou zohledněny a v dostatečném předstihu bude 

umožněno testování navrženého řešení.  

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 852-12/2024 v navrženém znění. 

7b) Galavečer Právník roku 2024 – zpráva organizačního výboru 

PhDr. Chaloupková s odkazem na písemný podkladový materiál informovala o aktuálním stavu 

příprav dalšího ročníku soutěže Právník roku, zejména pak o důvodech výběru místa pořádání 

galavečera 23. května 2025 v Brně.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu předsedy a místopředsedkyně 

organizačního výboru soutěže Právník roku z 20. listopadu 2024 o stavu příprav dalšího 

ročníku této soutěže. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 853-12/2024 v navrženém znění. 

7c) Veřejné zakázky na poskytování právních služeb   

Předseda informoval o dopisu předsedy Unie administrátorů veřejných zakázek, z.s. ohledně 

hodinových sazeb nabízených advokáty a advokátními kancelářemi v rámci veřejných zakázek 

na poskytování právních služeb.  

https://www.dataplan.info/img_upload/7bdb1584e3b8a53d337518d988763f8d/ejusticestrategickyramec_01_03_2023_pm.pdf
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Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory pověřuje Mgr. Kroupu, aby ve spolupráci s Unií 

administrátorů připravil strategii dalšího postupu ve věci veřejných zakázek na poskytování 

právních služeb.  

Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 854-12/2024 v navrženém znění. 

7d) Projekt Právničky #PRVNÍCH100LET / ocenění Flamma – žádost o finanční 

příspěvek   

PhDr. Chaloupková informovala o jednáních s organizátory 4. ročníku projektu Právničky 

#PRVNÍCH100LET, který se věnuje historii, současnosti i budoucnosti žen v právu včetně 

ocenění Flamma, jejichž výsledkem je předložená nabídka partnerství, jehož součástí je 

finanční příspěvek Komory ve výši 40 000,- Kč + DPH. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí s udělením záštity a poskytnutím finančního 

příspěvku ve výši 40 000,- Kč + DPH 4. ročníku projektu Právničky #PRVNÍCH100LET 

a ocenění Flamma za rok 2024. Představenstvo ČAK ukládá vedoucí Odboru hospodářského 

a organizačního ČAK, aby tento finanční příspěvek vyřídila po účetní stránce a vedoucí Odboru 

vnějších vztahů ČAK, aby zajistila náležitou prezentaci ČAK na projektu a v médiích ČAK. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 855-12/2024 v navrženém znění. 

7e) Právnický ples Spolku českých právníků Všehrd – žádost o finanční příspěvek 

PhDr. Chaloupková informovala o jednáních s organizačním výborem Právnického plesu, který 

proběhne 22. března 2025 v Obecním domě v Praze, jejichž výsledkem je předložená nabídka 

partnerství, jehož součástí je finanční příspěvek Komory ve výši 30 000,- Kč + DPH. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí s poskytnutím finančního příspěvku ve výši 

30 000,- Kč + DPH Spolku českých právníků Všehrd na Právnický ples, který proběhne 

22. března 2025 v Obecním domě v Praze.  

Představenstvo ČAK ukládá vedoucí Odboru hospodářského a organizačního ČAK, aby tento 

finanční příspěvek vyřídila po účetní stránce a vedoucí Odboru vnějších vztahů ČAK, aby 

https://www.prvnich100let.cz/
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zajistila náležitou prezentaci ČAK na této akci v rozsahu vyplývajícím z nabídky partnerství 

ČAK předložené Spolkem českých právníků Všehrd. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 856-12/2024 v navrženém znění. 

7f) Český helsinský výbor - žádost o finanční podporu  

Předseda přednesl žádost předsedy Českého helsinského výboru Mgr. Miroslava Krutiny 

ze 4. prosince 2024.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí žádost předsedy Českého helsinského 

výboru ze 4. prosince 2024 a souhlasí s pokračováním spolupráce ČAK s Českým helsinským 

výborem v oblasti vězeňství i v roce 2025. 

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 857-12/2024 v navrženém znění. 

7g) Stálá konference českého práva – žádost o finanční příspěvek  

Předseda konstatoval podstatný obsah žádosti JUDr. Karla Havlíčka, zakladatele Stálé 

konference českého práva, ze 4. prosince 2024. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí žádost JUDr. Karla Havlíčka, 

zakladatele Stálé konference českého práva, ze 4. prosince 2024 a souhlasí s poskytnutím 

finančního příspěvku ve výši 50 000 Kč.   

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 858-12/2024 v navrženém znění. 

Poté, ve 13.00 hodin, předseda poděkoval přítomným za účast a schůzi představenstva ukončil.   

 

Zapsala: Mgr. Lenka Vobořilová  

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Petr Čáp, tajemník ČAK 


